

MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS

CIRCULAR

Category : Entry Visas and Nonimmigrant Visas to Madagascar
Number : 837-16/MAE/SG/DP/VISAS
Date : 9 August 2016
Addressees : All overseas Representations of Madagascar (Permanent Representations,
Embassies, Consulates General)

Subject : Instructions relative to the visa granting procedure

Following repeated irregularities recorded by the Central Department and by the Ministry of Public Security with regard to visa granting made by some Honorary Consulates, and within the framework of introduction of a new visa granting procedure, it was decided as follows :

- Visa issuing by the Honorary Consulates of Madagascar is temporarily suspended.
- Any individual residing in a country where Madagascar has no Embassy or Consulate General is obliged to make his request of entry agreement or entry visa to the Central Department of the Ministry by mail and it will afterwards be extended either to a transformable visa or a special visa (diplomatic / courtesy) depending the applicant's status.
- The Embassies and Consulates General of Madagascar are and remain authorized to grant visas to residents of their respective jurisdictions.

It is however advisable to remind that the Central Service of the Air and Border Police at the international ports and airports of Madagascar continues issuing "nonimmigrant" visas for stay for 90 days or less.

These measures take effect from the signature of this circular and must be widely distributed within the Mission and Honorary Consulates under your supervision.

ATALLAH Béatrice Jeanine
(Seal and signature)

NOTE CIRCULAIRE

Classement : Visas d'entrée et de séjour à Madagascar
Numéro : 837 -16/MAE/SG/DP/VISAS
Date : 09 AOÛT 2016
Destinataires : Toutes Représentations Extérieures de Madagascar (Représentations Permanentes, Ambassades, Consulats Généraux).

Objet : Instructions relatives à la procédure d'octroi de visas

Suite aux irrégularités itératives enregistrées tant par le Département central que le Ministère de la Sécurité Publique en matière d'octroi de visas pratiquées par certains Consulats honoraires, et dans le cadre de la mise en place d'une nouvelle procédure en matière de délivrance de visa, il a été décidé ce qui suit :

- La délivrance de visa par les Consulats honoraires de Madagascar sera temporairement suspendue.
- Tout individu résident dans un pays où Madagascar n'a pas d'Ambassade ou de Consulat général est tenu de faire sa demande d'accord d'embarquement ou de visa d'entrée auprès du Département central du Ministère, par correspondance et qui sera par la suite prorogé soit en visa transformable ou visas spéciaux (diplomatiques/courtoisie) selon le statut des postulants.
- Les Ambassades et Consulats Généraux de Madagascar sont et demeurent habilités à octroyer des visas aux résidents de leurs juridictions respectives.

Il convient cependant de rappeler que le Service central de la Police de l'Air et des Frontières (PAF) aux ports et aéroports internationaux de Madagascar continue de délivrer des visas « non immigrant » pour les séjours inférieurs à 90 jours.

Ces dispositions prennent effet dès la signature de la présente et devraient faire l'objet d'une large diffusion au sein de la Mission et des Consulats honoraires sous votre tutelle respective.



ATALLAH BÉALICE Jeanine